
10. oktober 2009  
Bestyrelsens beretning for 2008/2009.  

 
 

1. Klimaet har tilsyneladende ændret sig varigt, så vores samlede salg af varme ligger på ca. 
12.500 MWh om året med det nuværende kundeantal. I 2008/2009 har vi solgt 12.286 MWh 
til Nysted by og 294 MWh til Nysted Biogas. Vi har købt 1.044 MWh af Nysted Biogas og 
brugt 4.197 tons halm – men ikke brugt olie. Vores ledningstab er på 24,2 %. 

 
2. Pr. 30. juni 2009 var vi 646 forbrugere – en tilgang på 2 – med et samlet areal på 116.226 

m2 – en nedgang på 1.046 m2, bl.a. på grund af, at 2 storkunder har afbrudt varmen på 
tilsammen 913 m2 i løbet af året. 

 
3. Vi er i dag 365 andelshavere – en tilgang på 3. Vi har modtaget 392 underskrevne ”Aftale 

om fjernvarmelevering” – en tilgang på 9. De sidste vi mangler vil komme i forbindelse med 
servicebesøg. 

 
4. Kim Boesen er i fuld gang med at udføre ”Servicebesøg” hos kunderne. Han har udført 

besøg hos alle storkunder og har for nyligt udsendt breve til ca. 150 kunder om et service- 
besøg. Glæd jer til det. 

 
5. Sidste år fortalte jeg om planlægning om nyt ”Askerum”. Vi har modtaget nye tilbud om 

bygning af færre kvadratmeter og forventer, at vi måske kan gå i gang i sommeren 2010.  
Det nye tilbud gør dog, at vi sandsynligvis må tænke på andet værksted. Det er ved at blive 
undersøgt. I forbindelse med ”askerum” har vi af Guldborgsund Kommune købt et areal på 
1297 m2 mod nord, hvor stien langs marken går. Det har kostet os i alt 94.911 kr. 

 
6. Ved slutningen af regnskabsåret er vi blevet færdige med at registrere vore hovedledninger 

og stikledninger, således at de ligger på et Edb-program. Når entreprenører fremover skal 
grave i Nysted, kan vi lynhurtigt give dem overblik/tegninger af vort ledningsnet. Det gør 
det ligeledes meget nemmere for os selv, hvis der sker brud på ledningsnettet. 

 
7. I marts måned i år har vi omlagt 4 af vores variabelt forrentede lån til Kommune Kredit.  

Det betyder en besparelse på ca. 50.000 kr. i sidste kvartal af 2008/2009. Såfremt renten 
fortsætter på nuværende meget lavt niveau vil vi få en besparelse på ca. 200.000 kr. i 
2009/2010.  

 
8. I foråret 2009 har bestyrelsen besøgt Refa for at tale om et eventuelt samarbejde om at aftage 

overskudsvarme fra affaldsforbrændingen. Det er Refa i gang med at undersøge, idet det vil 
kræve en transmissionsledning fra Refa til Nysted. Vi finder det meget aktuelt om et sådant 
samarbejde kan etableres, da Refa ellers skal lukke overskudsvarmen ”ud til fuglene. 
Projektet er afhængigt af, at Ø. Toreby Varmeværk tilslutter sig projektet. 
 

9. Af fremtidige opgaver kan nævnes, at aftalen med Nysted Halmleverandørforening om 
levering af halm udløber til august 2010 – aftalen blev indgået i 2004. Vi er allerede i dialog 
med bestyrelsen i Halmleverandørforeningen om en ny kontrakt. 
Inden jul skal Nysted Varmeværk udføre arbejdet med lægning af ny hovedledning i 
forbindelse med Guldborgsund Kommunes nye udstykning af 23 parcelhusgrunde ved 
Hvedevænget. 
 



10. Som I alle er blevet orienteret om, har vi set os nødsaget til at forhøje den variable afgift  
med 25 kr. inkl. moms fra 1. juli 2009. Forhøjelsen er nødvendig på grund af stigende priser 
på så godt som alle udgiftsområder i regnskabet. Selv om vi har været gode til at effektivere 
vores produktion er det desværre ikke nok. 
 

11. Regnskab for 2008/2009 samt budget for 2009/2010 vil blive behandlet under de respektive 
punkter på dagsordenen.                                                            


